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DPD NYT nr. 1/januar 2024 
 

I dette nummer kan du læse følgende: 
 

• Et ønske om et godt nytår for alle 

• Refleksioner over kurser og webinarer 2023  

• Tillykke Kerteminde 

• Lidt om arbejdet i FN 

• En opskrift på et webinarmøde 

• Venskabsklubber  
- en kilde til inspiration?  

• Orange Dage 
 - Den vigtige tilbagemelding, 2023 

• ”En forudsigelig forbrydelse” 

• Walk in Different Shoes – 8. marts 2024 

• Kommende Distriktskursus/møde 

• Info til nye soroptimister 

• Hilsen  PD Anne-Birgitte Helbo. 

• FU´s donationer, info 

 

 

 

Kære alle sammen 
 
DPD-komiteen ønsker jer alle et godt nytår samt tak 
for det gamle. 2023 har været et travlt år for mange 
af os. Vi er stadigvæk ved at finde vores ståsted i den 
nye organisation, men tænker, at vi er godt på vej. 
Ses tilbage har der været afholdt kurser, møder på 
tværs i landet, webinarer mm., så det har været muligt 
at nå alle på trods af lange afstande. 
 
Vi er mange nye på posterne, men da vi jo har mange 
gode kræfter, som vi kan trække på, skal det nok gå. 
Hermed tusind tak for indsatsen til Aase Krag-
Petersen, Anne Mette Friis Petersen og Hanne Duffy 
og velkommen til Lene Krongaard Piekut og Lene 
Toftegård Nielsen. 
 
I dette DPD nyt fokuseres på praksis, gode oplevelser 
og ideer til arbejdet i klubberne. Næste  møde i DPD-
komiteen er 11. februar 2024. Er der noget, som skal 
tages op, så skriv til os. 
Til sidst en hilsen fra PD Anne-Birgitte Helbo. 
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Refleksioner 
- over kurser og webinarer i DPD -regi i 2023 
 
Vi har især fokuseret på projekt arbejdet og 
projektkulturen i klubberne, både ved at tilbyde kurser 
til KPD, KAPD, kommende KPD-er og KAPD-er samt 
webinar vedr. emnet. Har du brug for en opfriskning, 
så gå ind på vores hjemmesider. Materialer findes 
bl.a på  https://www.soroptimist-danmark.dk/kurser/.  
 
Nye kurser vil blive udbudt i 2024. 
 
I 2022 blev der indberettet  69 projekter for hele 
Danmark, i 2023 blev der indberettet 53 projekter. 
Betyder det så, at vi ikke bruger det, som vi har ? Nej, 
for der er flere velskrevne projekter, der er flere 
fællesprojekter og der er flere, der deltager i 
Unionsprojekterne samt giver donationer til vore egne 
Unionsprojekter. Mange klubber er først ved at 
opbygge en projektkultur i deres klubber. Har I brug 
for inspiration desangående, så kig på  
https://www.soroptimist-danmark.dk/webinarer/  
 
Forandring  tager tid og har det overhovedet værdi, at 
der fokuseres så meget på PFR rapportering. Ja det 
ses i næste afsnit. Inden da ....... 
 
Kerteminde , Denmark – tillykke.   
Jeres indsats er nævnt i SIE Bladet Best Practice 
Award 2023 som ” Runner up! ” 
  
Bevis på, at vores arbejde bliver bemærket. 
 
https://www.soroptimisteurope.org/wp-
content/uploads/2023/09/sie-bpa-brochure-en-2023-
final-bd-spread.pdf 
 
Lidt om arbejdet i FN-Forbundet 
 
FN er også en NGO som Soroptimist International. 
De arbejder i hele landet både lokalt, nationalt og 
internationalt for at styrke interessen og 
kendskabet til FN og FN-Forbundet herunder de 17 
Verdensmål for at sikre den folkelige og den 
politiske forankring af, hvad FN står for. 
SI DK er ”kollektivt medlem” af FN-Forbundet i DK. 
Som medlem kan man blive valgt til 
bestyrelsen, og ved landsmødet den 13. maj 2023 
blev jeg valgt ind i bestyrelsen. Det er en relativt stor 
bestyrelse med et bredt udsnit af medlemmer. 
Som bestyrelsesmedlem har jeg deltaget i 4 
bestyrelsesmøder. Det har været meget 
strukturerede møder, hvor det også har været muligt 
at deltage over ZOOM. Sekretariatet er meget 
effektivt, hvad angår kommunikation. 
Jeg skal desuden deltage i strategiseminar i 
weekenden den 27-28. jan 2024. Her forventer jeg 
at samle en del viden om de løbende aktiviteter.  

  
Denne weekend præsenterer jeg  SI DK’s projekter 
indenfor de fem valgte Verdensmål. 
 
SI DK er blevet synlige i FN-Forbundet pga.: 
 

- deltagelse i jubilæumsmøde i FN-byen den 
24. okt. 2023 

- årlig inspirationsdag i FN-byen for SI DK den 
17. nov. 2023 

- deltagelse i UNICEF-dag den 20. nov. 2023 

- Ida Gormsens deltagelse i fejring af 75 år for 
Verdenserklæringen om 
menneskerettigheder den 11. dec. 2023, 
hvor hun på Christiansborg holdt indlæg om 
SI DK 

- forslag om samarbejde mellem SI DK og 
FN-Forbundet om vor MTW på cykel event 
og WFP (World Food Programme) ved 
mødet den 05 feb. 2024 

Jeg kan kun understrege vigtigheden af, at SI DK 
fortsat er medlem af FN-Forbundet, som giver 
meget indsigt i det politisk arbejde, indsigt i arbejdet 
med Verdensmålene samt inspiration til 
internationale projekter. 
 
Rita Offersen, DPD D3, SI Hillerød 

 
 
En opskrift på et webinarmøde v / DPD Distrikt 2: 
 
DPD – erne i Distrikt 2 inviterede til et webinar for 
distriktets medlemmer. Formålet var dels at give 
inspiration til tiltag i de enkelte klubber, men også at 
give den enkelte soroptimist mulighed for at 
netværke med andre soroptimister i distriktets 
klubber. 
De ønskede oplægsholdere  samt Ida Gormsen blev 
spurgt, om de ville hjælpe os og sagde ja uden 
forbehold, dejligt. Tusind tak til jer. 
Ida Gormsen var vores digitale tovholder, som 
styrede os sikkert igennem webinaret.DPD -erne 
havde inden mødet delt deltagerne op i grupper, så 
man ikke var sammen med en fra egen klub. 
 
Oplægsholderne var blevet valgt på baggrund af  
nogle af klubbernes ønske om information.  
 
Invitationen lød....... 
 
Kære Soroptimist i Distrikt 2 
 
Nogle af klubberne i Distrikt 2 ønsker mere 
samarbejde på tværs af klubberne samt få et nyt 
fællesprojekt sat i søen. For at skabe grundlag for et 
evt. samarbejde samt inspiration til arbejdet i de 
enkelte klubber inviterer vi jer nu til et  
 

https://www.soroptimist-danmark.dk/kurser/
https://www.soroptimist-danmark.dk/webinarer/
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Webinarmøde 30.10.2023 kl. 19 - 20. 
 
I dette webinar vil inviterede gæster komme med 
korte indlæg som inspiration til projekt / donation / 
advocacy arbejde i klubberne. 
 
Vi forestiller os, at Webinaret varer en time og vil 
indeholde følgende punkter: 
 

1. Velkomst 
 

2. Oplæg à 10 minutter: 
 
 • Pernille Larsen fra Reden, Esbjerg,  
    fortæller om etablering af et nyt projekt ” 
Kvifolancen ”  
 • Aase Kragh-Petersen, Silkeborg klub, 
    fortæller om ”Grøn cafe ”,  et klimaprojekt  
 • Ina Dorfmann, Vejle, 
fortæller om etablering af et 
kvindekrisecenter i Moldova, 
 

3. Diskussion i grupper eller plenum snak med 
mulighed for spørgsmål til oplægsholderne – 
og hinanden! 
 
Fælles afslutning og forhåbentligt inspiration 
til opstart af fælles projekter i Distrikt 2. 

Evaluering foregik skriftlig og de indkomne 
evalueringer blev tilsendt deltagerne. Grupperne 
kom lagt omkring i deres diskussioner 

- Passer oplæggene til vores mål? 

- Er det projekter eller donation til bygninger? 

- Mon Cafe projektet kan kopieres? 

- Hvordan får vi info ud i  klubben? 

- Kan man lave et delprojekt med Reden? 

- Hvor meget er Soroptimisterne synlige i de 
nævnte projekter 

- Hvordan fortsætter vi med at kommunikere 
og samarbejde på tværs af klubberne... 

DPD-erne havde fravalgt at lave en konklusion, for 
ikke at påvirke resultatet af webinaret. Det var 
savnet og det vil vi tage højde for ved næste møde. 
 
Ideen må gerne kopiere !    
Tag selv et emne op på tværs af Distriktet / enkelte 
klubber! Få dine DPD-er til at tage emner op, som 
har interesse ! Vi hjælper gerne med det praktiske 
og det vi ikke kan finde ud af, finder vi hjælp til. 
Annette Feddersen, DPD, distrikt 2 

 
Venskabsklubber – en kilde inspiration? 
 
Da jeg blev Soroptimist i 1996 havde SI Aabenraa 
fire venskabsklubber: Big Bear Valley i Californien, 
Karlstad i Sverige, Apeldoorn i Holland og Weston-
super-Mare i England. Nu har vi kun de to 

sidstnævnte.  
Den gang havde hver Soroptimist klub en "I.G.U. 
Koordinator". I.G.U. stod for International Goodwill 
and Understanding. Jeg overtog denne post i 1998. 
Omkring 2012 blev alle koordinator poster nedlagt 
og I.G.U. forsvandt.  Jeg blev i posten uden titel og 
er stadig forbindelsesled til Apeldoorn og Weston-
super-Mare.  
 
Da jeg søgte i min arkiv fandt jeg en side revet ud af 
en gammel kopi af "Soroptimista" om 
venskabsklubber. Selvom artiklen blev skrevet for 
mange år siden synes jeg, at indholdet er stadig 
aktuelt, og jeg vil herved citere nogen af de ting som 
den daværende IGU Unionskoordinator, Ellen V. 
Nielsen skrev: 
 
"Som soroptimister skal vi sørge for: 
At udvikle venskaber og sammenhold mellem 
soroptimister i alle lande 
At fremme hjælpsomhed og menneskelig forståelse 
At bidrage til international forståelse og venskab 
 
Venskabsklubber er en fantastisk mulighed for at 
træffe soroptimister i andre lande, at knytte 
venskaber og at arbejde sammen. Gennem mødet 
med andre kulturer, kan man lære og lade sig 
inspirere! 
 
Hvad er en venskabsklub? 
En forpligtelse for to soroptimistklubber til at uddybe 
venskabet. 
At komme til at kende hinanden bedre (kulturelt, 
økonomisk, uddannelsesmæssigt og socialt). 
At fremme internationale relationer. 
At lave projekter sammen. 
 
Venskabsklub overvejes - hvad gør vi? 
Det er vigtigt, at man først overvejer følgende 
spørgsmål: 
Hvorfor vil vi have en venskabsklub? 
Hvordan etablerer man forbindelse til en ny klub? 
Hvordan fastholdes kontakten? 
Man kan komme i forbindelse med en klub, som 
synes interessant (personlige kontakter, 
venskabsbyer, fælles interesser o.lign.) eller kontakt 
Unionen og spørge om hjælp. 
 
Når venskabsklubben er etableret er det vigtigt at 
udpege et klubmedlem der har ansvaret for kontakt. 
Vedkommende skal fortælle om klubliv, aktiviteter, 
projekter og måske sende billeder. Når kontakt er 
etableret får man mulighed for at lære hinanden at 
kende, finde fælles interesser og evt. starte på 
fælles aktiviteter og muligvis fælles projekter. 
 
Venskaber skaber glæde, energi og mening med 
tilværelsen. Et venskab er en proces som kræver en 
indsats. Først skal kontakten etableres. Efterhånden 
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finder venskabet sin form, og siden skal det holdes 
vedlige. Det kræver tid, ro og rum. Det er en varig 
proces at holde liv i sine venskaber og pleje sine 
gamle." 
 
Ja, det var nogen af Ellen V. Nielsen's tanker - tak 
Ellen! I "gamle dage" da de ord blev skrevet var der 
nogen regler for etablering af en venskabsklub. Man 
skulle kontakte Unionen og få en ansøgningsskema 
som begge klubber skulle udfylde og derefter sende 
til SI/E. Hvordan reglerne er i dag har jeg ingen 
kendskab til. Jeg kan ikke finde noget i den 
nuværende SI Danmark Klublov. Jeg kan kun 
fortælle om nogen af de glæder, som vi I SI 
Aabenraa har haft af vore venskabsforbindelser i 
min tid i klubben. 
 
Big Bear Valley lukkede omkring 2002 og alle 
kontakt med daværende medlemmer forsvandt. I 
slutning af 2000 fik vi  bamsen Ami fra Big Bear 
Valley. Vi skulle have bamsen  i en måned, tag den 
med på udflugter hvor den blev fotograferet og 
derefter sende den videre til en anden klub i Europa. 
Vi valgte venskabsklubben i Apeldoorn, der sendt en 
fyldig manuel til os med Ami's oplevelser dér. Om 
Ami kom tilbage til Big Bear Valley inden klubben 
lukkede vides ikke, men idéen var god. 
 
Forbindelsen til Karlstad forsvandt desværre efter 
deres 60-års jubilæum i 2014. Der blev sendt 
julehilsner og årsbrev fra os atter i nogle år men der 
kom intet retur fra Sverige. Endelig fik jeg besked fra 
hovedbestyrelsen i Sverige om, at Karlstad klubben 
var lukket. Det er ærgerligt, at ingen fra klubben 
gave os direkt besked. Jeg var aldrig selv på besøg i 
Karlstad, men gennem årene var dere flere besøg 
mellem klubberne.   
  
Personligt har jeg fået meget ud af vore to 
nuværende venskabsklubber. Det begyndte i 1999 
med indbydelse til Weston-super-Mare's 60-års 
jubilæum. Min mand og jeg skulle på ferie derover i 
samme periode og vi takkede ja til invitationen og 
havde en herlig weekend, hvor vi skabte nære 
venskaber der holder i dag. To af de tre vi mødtes 
med, er ikke længere i klubben, men vores venskab 
står stadig stærkt. Andre i SI Aabenraa har også 
fundet gode venner i Weston. 
 
SI Apeldoorn har været flink med invitationer. Tre 
medlemmer fra Aabenraa var dernede på besøg i 
1998 og Ingelis Larsen og jeg fra Aabenraa var på 
besøg i 2006 og igen til Apeldoorn's 65-års jubilæum 
i 2011. Apeldoorn inviterede begge gang deres 
anden venskabsklub i England, Warwick-Kenilworth, 
med og dér traf jeg en kvinde der sammen med sin 
mand er blevet min mands og min meget nære 
venner. Vi mødes enten i England eller Danmark 
mindst éen gang om året siden, sidst i forår 2023 

hvor vi var sammen i tre dage med en anden kære 
veninde, tidligere Apeldoorn medlem, Hun var på 
besøg hos os senere i juli.  
 
SI Aabenraa fejrer 75-års jubilæum i år og derved 
har vi en ny lejlighed til, at invitere medlemmer af 
vore to venskabsklubber på besøg. Jeg håber det 
lykkes. Jeg kan varmt anbefale andre klubber at 
finde en venskabsklub. Det er selvfølgelig nemmere, 
at skabe forbindelse med en klub i Europa af hensyn 
til evt. besøg men det vigtigste er, at få nye 
kontakter og lære om hinandens kultur og skik - og 
at være Soroptimister SAMMEN. 
 
Norma Hundorg, Aabenraa klubben 

 
 
 

 

ORANGE DAGE 
Den vigtige tilbagemelding, 2023 

 
Igen i år ( 2023) har rigtig mange klubber gjort et 

stort stykke arbejde, for at markere Orange Dage. 
Foredrag, boder med uddeling af orange ting, flyers 
og rigtig gode snakke, pyntning med orange sløjfer, 
oplysning af forskellige skulpturer eller bygninger i 
alle 16 dage, udstillinger forskellige steder i byen 
alle dage, tipskupon med spørgsmål fra Read The 
Signs og med præmier, og der har for det meste 
været rigtig god pressedækning. Måske er pressen 
ved at lære os at kende, og vi begynder at få 
Soroptimisterne på landkortet. Godt gået!! 
Nogle klubber har haft foredrag i november som 
optakt til Orange Dage, og disse var velbesøgte. En 
enkelt klub afholdt et foredrag med en god 
foredragsholder på Biblioteket lørdag den 2.12, også 
med god pressedækning, men dette var ingen 
succes. Der kom ingen. 
Ud fra jeres tilbagemeldinger er der størst succes 
hos de klubber, der har valgt at deltage i 
julemarkeder, andre markeder eller have en bod i 
byen en dag ,hvor man af erfaring ved, at der 
kommer mange mennesker. Her har det været nemt 
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at få folk i tale over emnerne Stop Vold Mod Kvinder 
og Read The Signs. 
Derfor er det vigtigt med jeres tilbagemeldinger, 
sådan at vi kan lære af hinanden, og at vi ikke alle 
skal opfinde den dybe tallerken eller gøre de 
sammen fejl. 
Tak for alle jeres tilbagemeldinger! 
Alle de gode ideer vil senere blive tilføjet til Ideer og 
Værktøjer på Hjemmesiden under Orange Dage. 
Desuden og meget vigtigt bliver jeres 
tilbagemeldinger brugt af DPD komiteen til at 
indrapportere en Focusrapport over Orange Dage 
for hele SI Danmark. 
 
Hanne Slot Meyer, Distrikt 1 

 
 

 
 

 

Kvindeparaplyen i Sønderborg inviterede til 
foredrag om ”En forudsigelig forbrydelse” med 
Line Vaaben i forbindelse med Orange dage. 
 
Vi var mange, der var mødt op i Frivillighedens hus i 
Sønderborg et par timer før foredraget med Line 
Vaaben skulle begynde. Nogen satte stole frem, 
nogen flyttede borde og dækkede dem op og  
pyntede dem fint med grønt og selvfølgelig orange. 
Andre lavede kaffe og arrangerede et overdådigt 
kagebord. I den sønderjyske ånd ja, men med 
mellemøstligt lækkert bagværk. 
Så kom Line med toget helt fra København. Klart 
hun var sulten. Og medens hun fik sin panini, gjorde 
vi det sidste klar, og de første gæster begyndte at 
komme. Line havde haft et lignende arrangement i 
Kbh et par dage før. Der var mødt 20 op! 
Men her vrimlede det ind. Vi endte med at fylde 
rummet med 75 ivrige tilskuere. 
Kvindeparaplyen stod for arrangementet. 
Kvindeparaplyen er en sammenslutning af flere 
kvindeorganisationer i Sønderborg: Zonta, 
Bydelsmødrene, KvindeKriseCenteret og 
Soroptimist International. Sammen har vi arrangeret 
dette møde med Line Vaaben i forbindelse med 

Orange Dage, der markerer FN’s internationale dag 
for afskaffelse af vold mod kvinder.  
 
Drab er en sjældenhed i Danmark, og når vi hører 
eller læser om det, bliver vi ofte overraskede over, at 
det kan foregå i vores velordnede samfund. Og selv 
om der bliver dræbt flest mænd i Danmark, blev 536 
kvinder hen over 25 år ofre for drab – langt 
størstedelen begået af deres partnere eller 
ekspartnere. Det er derfor også afgørende, at 
kvindedrab kommer på dagsordenen på en saglig og 
dataunderstøttet måde.  
Dette sker i bogen ”En forudsigelig forbrydelse, 
kvindedrab i Danmark” som Line Vaaben har skrevet 
i samarbejde med retsmediciner Asser Hedegaard 
Thomsen. Line Vaaben er forfatter, journalist og 
redaktør på Politiken. I bogen kortlægger de 
kvindedrab i Danmark i årene 1992-2016 og 
inkluderer omfattende interview-materiale med 
omtrent 40 eksperter samt portrætter af en række 
kvindelige ofre for danske drab. Bogen har vundet 
Blixen-prisen for Årets Faglitterære Udgivelse og 
Jyllands-Postens litteraturpris i 2023. 
Line Vaaben gav os indsigt i dette vigtige emne, og 
gjorde os klogere på, hvad der skal til, hvis vi skal 
forebygge kvindedrab i Danmark. Hun delte sin 
omfattende viden gennem retsmedicinske, 
kriminologiske og psykologiske perspektiver og 
inddrog både konkrete drabssager samt fortalte om 
mulige veje til forebyggelse. Hun fortalte om 
kvindedrabets historie og kortlagde bagvedliggende 
årsager til drab, og hvad vi ved om 
gerningsmændene. Line Vaaben evnede at formidle 
dette sårbare emne på en fremragende måde. Ja 
hun tryllebandt sit publikum. Vi kunne have lyttet til 
hende i timevis, men Line skulle jo hjem til sin 
familie. Hun nåede toget, der dog kun tog hende 
med til Odense, længere kom hun ikke den aften. 
Men jeg ved, hun kom godt hjem til Kbh dagen efter. 
 
Karen Rosendahl, SI Sønderborg 

 
8. marts 2024 International Women’s Day , IWD  
 
Dagen har mange navne – Kvindernes 
Internationale kampdag IWD – Ligestillingsdagen – 
International Kvindedag – den markers hvert år 8. 
marts for at mindes kvinders kulturelle, politiske og 
socioøkonomiske bedrifter. Den originale kampdag 
startede i 1908 i New York og kom til Kbhvn i 1910.  
I visse lande er det en national helligdag. 
I Kina markeres dagen ved at kvinder har en halv 
fridag den 8. marts. FN vedtog i 1977 
en resolution som anbefaler fejring af en 
international kvindedag. 
 I en del lande fejres dagen ved at kvinder får gaver 
og blomster og et "tillykke med kvindedagen" – en 
gestus som mange feminister dog finder 
malplaceret, da de ikke finder at der er grund til at 

https://da.wikipedia.org/wiki/Folkerepublikken_Kina
https://da.wikipedia.org/wiki/Resolution
https://da.wikipedia.org/wiki/Feminister
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ønske tillykke med en dag, som har til formål at rette 
opmærksomheden mod kvinders manglende 
ligestilling. 

I Italien er det almindeligt, at kvinder uddeler 
mimosegrene til hinanden for at vise respekt. 
I 2023 opfordrede Soroptimist International os til at 
bære 2 forskellige sko den 8. marts for at bringe 
større bevidsthed om den fortsatte globale ulighed, 
kvinder oplever i dagligdagen. Kampagnen fik ikke 
den store opbakning, da lanceringen var ualmindelig 
sent ude. 
SI Europe gentager kampagnen i 2024. På unionens 
hjemmeside under organisationen/ DPD har IWD 
udvalget lagt materiale ind. Klubberne har adgang til 
at printe en A5 flyer og et A4 ark med nyt logo og 
QR kode. Vi har lagt et evalueringsskema ind for 
evaluering i lighed med orange dage. Og SI Europe 
har stillet i udsigt at de vil udsende mere materiale 
ultimo januar. Det venter vi på. 
Kampdagen har i dag sin rod i verdensmål 5 med 
ligestilling mellem kønnene. Ligestillingen skal ses 
som en accelerator for de øvrige 16 verdensmål. 
Ligestillingen er derfor ikke et problem men en del af 
løsningen for en bæredygtig fremtid. Kvinders lige 
rettigheder og muligheder er helt fundamental for at 
angribe verdens problemer.  
I Danmark er vi soroptimister udfordret af, at vi skal 
se os selv være synlige i ligestillingens navn. 
Kollektive ligestillingskampe har vi enten været med 
i da vi var unge eller også føler mange at der er 
politisk slagside, som de ikke ønsker at deltage i. Og 
at vi har ligestilling i Danmark. 
Den slags holdninger udfordrer klubberne til at finde 
aktiviteter, som medlemmerne føler sig tilpas med 
og som giver soroptimisterne synlighed på en dag, 
hvor pressen hungrer efter budskaber om 
ligestillingens betydning. 
God 8 marts og iderigdom i et land, hvor kvinder 
trygt kan sige deres mening  
 
IWD udvalget - Else Nørgaard, DPD distrikt 3 

 

Kommende Distriktsmøder 

 

Distrikt 1, den 13.4.2024, Aarhus klubben arrangerer 

Distrikt 2, den 16.3.2024, Holsted , styregruppen 

Distrikt 3, den 21.4.2024 Kalundborg, styregruppen 

 

Info tll nye soroptimister 

 

Du kan få mange oplysninger og gode idéer på 
Unionens hjemme-side. 

Under Organisation, DPD og Inspiration kan du 
f.eks. se: 

Indledning til inspirationskatalog 
Link til verdensmål 4 og 5 samt ’Verdensmål i 
Praksis’.  
Eksempler på kommunikationsstrategier og -planer 
Project Matching 
Projekter i Klubberne 
Projektbeskrivelse – skabelon 2023 
Ressourcepersoner – processer og foredrag 
Præsentation af metodeoversigt og anerkendende 
udviklingsprocesser 
 
Under Fokusrapporter og Indberetning kan du på 
samme side se: 

Vejledning i indberetning af fokusrapporter (PFR) 
Hvorfor indberette PFR og hvorfor skal de være 
informative? 
Eksempel på fokusrapport (vinder af Best Practice 
Award 2018-19 
 
Orange Dage og Walk in Different Shoes 

Idéer og Værktøjer -2024 
Flyers 2024 
Orange Balloner 
Pressemeddelelser samt 
Walk in Different Shoe 
 
 
Hilsen PD Anne-Birgitte Helbo. 
 
Godt nytår til jer alle, med tak for året der er gået. 
2023 var jo det første år i vores nye organisering, og 
en del af arbejdet i FU og DPD-komiteen har været 
at finde vores ben i den nye organisering.  
 
Opdelingen i Distrikter har ikke være uproblematisk, 
det har skabt en del forvirring om hvilke opgaver 
Distrikterne skal tage sig af, og hvilke opgaver der 
ligger i DPD-komiteen. Jeg tror alle nu er klar på 
deres opgaver, og er klar til at tage fat på opgaverne 
i 2024. Mit håb er, at I ude i klubberne vil opleve en 

https://da.wikipedia.org/wiki/Ligestilling
https://da.wikipedia.org/wiki/Ligestilling
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tæt kontakt til jeres DPD’er og I vil blive inviteret til 
diverse kurser, webinarer og inspirationsmøder af 
DPD-komiteen. Der er to DPD’er i hvert distrikt, som 
har ansvar for kontakten til klubberne i distriktet, og 
som klubberne kan trække på i forhold til arbejdet 
med projekter og Advocasy. Blandt andet har vi 
uddannet nogle proceskonsulenter, som gerne vil 
komme ud i klubberne og hjælpe med at få sat gang 
i projektarbejdet. Så træk endelig på dem.  
 
Sidste år arbejde vi sammen med 
Extensionskomiteen om fælles kurser for KPD og 
Extensions. Det er endnu ikke afklaret, hvordan 
vores kurser bliver tilrettelagt i 2024.  
 
For god ordens skyld vil jeg slutte med at gøre 
opmærksom på, at de Distriktsmøder, der inviteres 
til i øjeblikket, ikke har noget med DPD-komiteen at 
gøre, men er det årlige Distriktsmøde, som hvert 
distrikt er forpligtet til at afholde, og hvortil der er 
valgt vidt forskellig organisering i de respektive 
distrikter.  
 
Rigtig godt nytår. 
Anne-Birgitte Helbo 
PD Soroptimist International Danmark 
 
 
FU’s donationer, info 
 
Det er besluttet at yde støtte til:  
SI Tororo, Uganda:                25.000 kr. 
SI Aabenraa, Grønland:         25.000 kr. 
SI Slatina, Rumænien:          27.000 kr. 
SIE Women in Warzone:       75.000 kr.  
 
 
DPD-nyt Annette Feddersen, ultimo januar 2024 
 
 
 
 

 
 

 
 
 


